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Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C), ordföranden  

Katarina Luhr (MP), vice ordföranden  

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)   

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)   

Mikael Magnusson (S)   

Rana Carlstedt (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Anders Thureson (M)  för Per Ola Bosson (M) 

Frida Johansson Metso (FP) för Karin Karlsbro (FP) 

Fredrik Canerstam (S)  för Åsa Wester (S) 

  

Ersättare:  

Eva Runvald (M)  

Viktor Strååt (M)    

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)    

Kristina von Engeström (S)    

Sara Stenudd (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Christina Wikberger, Emily Tjäder, Håkan 

Andersson, Ingrid Mårtenson, Margareta Widell, Pia Winbladh Högfors samt 

biträdande borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 

 

 

 

 

 

 



  

 § 10 
Motion om (2012:12) barns rätt till en giftfri vardag – inför 
miljödiplomering för giftfria skolor 
Remiss från kommunstyrelsen, stadsmiljöroteln 
Dnr 2012-6831 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 

 anse motionen besvarad med vad som anförs i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden föreslår att inom ramen för kemikalieplanen 

 arbeta med målet om en giftfri vardag i kommunala förskolor. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 29 maj 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Frida Johansson Metso 

(FP), Mikael Magnusson m.fl. (S) och Stellan F Hamrin (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår att miljö- och 

hälsoskyddsnämnden föreslår Kommunfullmäktige besluta om att bifalla 

motionen, samt i övrigt anföra följande: 

 

Miljöförvaltningens pågående tillsynsprojekt som fokuserar på att minska 

kemikalieexponering för barn och unga är ett mycket viktigt arbete som minskar 

riskerna för att barn ska utsättas för förbjudna skadliga ämnen och som även 

identifierar brister i kunskap hos verksamhetsutövare, och ökar kunskapen om 

skadliga ämnen hos verksamhetsutövare. 

 

Vi anser dock att det av flera skäl är motiverat med att införa ett 

miljödiplomeringssystem för Stockholms förskolor. Oron för att barn utsätts för 

skadliga ämnen i vardagen är vanlig bland både förskolepersonal och föräldrar. 

Många tycker dock att kemikalieområdet är ett svårtillgängligt och komplicerat 

område där det är svårt att veta hur man kan uppnå en bättre miljö för barnen, 

vilka krav man bör ställa och vilka ämnen man främst bör undvika. Ibland dyker 

det även upp larmrapporter som kan vara mycket svårbedömda. Det är därför 

viktigt att ha klart uppställda kriterier för vad vi i dagsläget bedömer att en skola 

med giftfri miljö bör uppnå. Uppgift om miljödiplomering är också en enkel och 

bra upplysning som vi tror många föräldrar skulle välkomna. 

 

För skolan kan en lista med färdiga kriterier klargöra vad man bör uppnå. Det är 

dessutom enklare att arbeta mot klara uppställda mål än att föra ett 

framåtsyftande miljöarbete på egen hand. Miljödiplomeringen blir sedan 

stämpeln på att man genomfört det man ska. Därutöver kan en 

miljödiplomeringsstämpel vara ett kriterium som föräldrar kan använda sig av 



  

när de väljer förskola till sina barn, för att underlätta ett aktivt val av förskola 

och därmed ge en konkurrensfördel för de skolor som arbetat aktivt med att 

reducera skadliga ämnen.  

 

Då arbetet med barn och ungas närmiljö är prioriterat i arbetet med den 

kemikalieplan som är under framtagande ser vi även en stor potential i att 

kriterier för ett miljödiplomeringssystem för Stockholms förskolor skulle kunna 

tas fram inom ramarna för det pågående arbetet med kemikalieplanen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Frida Johansson 

Metso (FP), Mikael Magnusson m.fl. (S) och Stellan F Hamrin (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) 

och Frida Johansson Metso (FP) enligt följande: 

 

Det finns en tilltagande medvetenhet kring kemikalieproblematiken i Stockholm 

och staden arbetar på många fronter för att både samla in kunskap och vidta 

åtgärder. Inför förra miljö- och hälsoskyddsnämnden (2012-05-22) 

organiserades ett seminarium för att upplysa nämndledamöterna om stadens 

kemikaliesituation och miljöförvaltningen arbetar för tillfället med att ta fram en 

kemikalieplan på uppdrag av kommunfullmäktige som ska ligga till grund för 

framtida insatser. 

 

Arbetet med att ta fram en kemikalieplan innebär en kunskapshöjning inom alla 

stadens verksamheter, även förskolan. Den kommer både att leda till en ökad 

kännedom om kemikalieproblematiken inom olika områden, ge nya insikter om 

tänkbara åtgärder samt utgöra en vägledning för ett långsiktigt och hållbart 

kemikaliearbete.  

 

Vid sidan om detta är upphandling av kemikalier är ett prioriterat område i 

Stockholms miljöprogram 2012-2015 och stadsledningskontoret håller på att, i 

samråd med miljöförvaltningen, utarbeta kemikaliekrav som förvaltningar och 

bolag kan ställa på leverantörer under upphandlingsprocessen. I 

miljöprogrammet har staden även satt upp en rad mål som syftar till att minska 

inslaget av kemikalier, bland annat genom att andelen ekologiska livsmedel som 

staden köper in ska uppgå till 25 procent samt att utsläppen av miljö- och 

hälsofarliga ämnen från byggnader och anläggningar ska minska. För att uppnå 

detta ska staden ställa kemikaliekrav på ingående byggmaterial under 

markanvisningen. 

 

I Stockholm stads budget för 2012 belyses även att arbetet med Kemikalieforum 

samt kemikaliepakten, ett samarbete med näringslivet, ska intensifieras för att 

minska utsläppet av gifter. Stockholm stad är därför redan på god väg mot målet 

att kunna erbjuda unga, vuxna och äldre stockholmare en giftfri vardag. 

 

 



  

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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